
Orgán verejnej moci: Hlavné mesto Slovenskej republiky Bratislava.

Názov petície: Petícia - Žiadosť o zavedenie/rozširenie obslužnej linky MHD do mestskej časti 
Bratislava-Vrakuňa pozdĺž celej ulice Ráztočná až po jazdecký klub Envirokone.

Predmet petície: Žiadosť o zavedenie/rozširenie obslužnej linky MHD do mestskej časti 
Bratislava-Vrakuňa pozdĺž celej ulice Ráztočná až po jazdecký klub Envirokone, nakoľko v tejto 
časti Vrakune prebehla a v súčasnosti stále prebieha rozsiahla bytová výstavba, taktiež sa tam 
nachádza jazdecká škola pre deti a túto časť Vrakune neobsluhuje žiadna linka MHD.

Počet osôb: 127

Oznámenie výsledkn vybavenia petície:

V súčasnosti je celá lokalita Ráztočnej ulice obsluhovaná prostredníctvom viacerých regionálnych 
liniek, ktoré sú súčasťou Integrovaného dopravného systému Bratislavského kraja (ďalej len „IDS 
BK“), a ktoré svojim intervalom ponúkajú atraktívnu ponuku verejnej dopravy. Na všetkých 
týchto linkách piati j ednotná tariťa IDS BK, a teda rovnaké tariťné podmienky ako v podmienkach 
mestskej hromadnej dopravy (ďalej len „MHD“). Pokiaľ ide o možnosti riešenia obsluhy 
prostredníctvom samotnej linky MHD, uvádzame, že hlavné mesto neustále eviduje veľa podnetov 
na zlepšenie trás, zvýšenie kapacity, rozšírenie liniek a iné, ktoré vzhľadom na disponibilné 
finančné prostriedky nedokáže realizovať naraz, ale postupne musi pre realizáciu najpodstatnejších 
z nich pripravovať technické a personálne podmienky na strane dopravcu a finančné na strane 
hlavného mesta.

Zriadenie novej linky MHD v intervale, ktorý by nebol atraktívny a do lokality, kde je dnes 
obsluha verejnou dopravou zabezpečená prostredníctvom regionálnych liniek, nie je 
z dopravného, ale ani finančného pohľadu efektívne a racionálne. Takéto zriadenie linky nie je 
možné aj z dôvodu absencie technickej infraštruktúry, v tomto prípade adekvátneho obratiska, 
na ktorom by bolo možné vozidlá otáčať. Naviac, ako bolo uvedené vyššie, prípadná linka by 
vzhľadom na existujúcu ponuku liniek regionálnej dopravy bola v neatraktívnom intervale 
a pravdepodobne aj neatraktívnej trase oproti súčasnému stavu. Samotným princípom IDS BK je 
zdieľanie dopravných výkonov s ohľadom na efektívnosť vynakladania finančných prostriedkov 
jednotlivých objednávateľov.

Čo sa týka zlepšenia podmienok dostupnosti verejnej dopravy v predmetnej oblasti, súhlasíme 
s názorom, že riešením by mohlo byť vybudovanie novej zastávky niekde v miestach vyústenia 
Begóniovej ulice, čim by bola zabezpečená obsluha obyvateľov, ktorí bývajú na tejto ulici ako aj 
Vášho areálu. Túto zastávku by následne mohli obsluhovať linky regionálnej dopravy, čo sme 
predbežne konzultovali aj zo zástupcami Bratislavskej integrovanej dopravy. Žiaľ, na druhej strane 
je potrebné povedať, že pre zriadenie takejto zastávky je potrebné mať vybudované adekvátne 
spevnené plochy, ktoré by mohli slúžiť ako nástupná plocha. Vo viacerých prípadoch je možné 
na takýto účel využiť aj chodníky, avšak tie v tomto mieste absentujú. V súčasnosti sa v hlavnom 
meste nachádza viacero existujúcich zastávok bez adekvátnych spevnených nástupných plôch, 
pričom prebieha dopracovanie internej pasportizácia zastávok a ich povrchov, kedy následne bude 
táto pasportizácia použitá pre zámer rekonštrukcie existujúcich zastávok, prípadne budovania 
nových zastávok v rámci hlavného mesta. Pokiaľ ide o Vaše požiadavky, predmetné zastávky boli 
zaradené do zoznamu, avšak samotný zámer obsahuje desiatky zastávok a samotná realizácia 
prvých z nich bude záležať na dostupných finančných prostriedkoch, ako aj na majetkových 
vzťahoch. V súčasnosti preto nevieme určiť presný termin realizácii zastávky v predmetnej 
lokalite, nakoľko je snahou hlavného mesta prioritne riešiť zastávky podľa ich využiteľnosti, a to 
s ohľadom na prípadné majetkovoprávne usporiadanie. Zároveň však budeme brať do 
úvahy výstavbu predmetnej zastávky aj v rámci projektov, ktoré by mohli byť realizované 
v danom územi v budúcnosti.


